

## “第五届中斯交流与合作论坛”论文征集通知

随着全球格局的不断演变和区域合作的加深，中国与斯里兰卡作为“一带一路”倡议下的重要合作伙伴，双方的交流与合作正日趋深入，双边关系基于互信、互利和互助的原则稳步增强。为了进一步促进双边关系的发展，落实两国领导人在 2023 年 10 月 20 日北京联合声明中达成的共识，加强在基础设施建设、贸易、投资、文化交流和教育等领域的合作，中国黄冈师范学院与斯里兰卡萨伯勒格穆沃大学共同决定于 2024 年 10 月 18 日-20 日举办“第五届中斯交流与合作论坛”，现面向海内外专家学者公开征集论文。

### 一、会议主题

本次论坛的主题是“新质生产力背景下的中斯合作与发展”，会议议题包括但不限于以下：

1. “一带一路”倡议下的中斯基础设施合作模式与挑战
2. 新质生产力对中斯经济发展的影响与合作机会
3. 区域合作与国际环境变化对中斯关系的影响
4. 中斯人文交流与教育合作的创新路径
5. 中斯非政府组织在促进双边关系中的作用

### 二、会议时间与地点

时间：2024 年 10 月 18 日—20 日（2024 年 10 月 18 日 14:00—21:00 报到，20 日 12:00 后可离会）。

报到地点：黄冈师范学院（湖北省黄冈市开发区新港二路 146 号）

### 三、论文提交

欲参会者，请按以下要求提交论文摘要：

摘要需包括以下内容：1、中英文论文题目及 3-5 个关键词；2、中

英文摘要（英文 350 词左右，汉语 400 字左右）；3、作者信息（包括姓名、工作单位及电子邮箱等）。

摘要提交方式：下载摘要提交模板，填写完成后，以“作者姓名-所在单位-论文题目-联系电话”命名 word 电子文档，2024 年 9 月 15 日前发送至大会邮箱 rccs@hgnu.edu.cn。

大会组委会将对论文摘要进行评审，并于 2024 年 9 月 26 日前向通过评审的作者发送会议正式邀请函和会议回执的电子版。

#### **四、论文摘要语言**

中文、英语。

#### **五、报名及参会事项**

本次会议不收取会务费。与会者交通、住宿费用自理。会务组将提供预订住宿服务。

#### **六、会务联系**

电话：外国语学院办公室                      0713-8621617

徐老师：15971382882                      艾老师：13635853694

电邮：rccs@hgnu.edu.cn

黄冈师范学院  
斯里兰卡萨伯勒格穆沃大学                      中斯文化交流与经济合作中心

二〇二四年七月二十日

### **Call for Papers for**

### **The Fifth China-Sri Lanka Communication and Cooperation Forum**

As global dynamics shift and regional cooperation deepens, China and Sri Lanka, as key partners under the Belt and Road Initiative, continue to strengthen the bilateral ties, rooted in mutual trust, benefit, and support. To advance this relationship and implement the Joint Statement issued in Beijing

on October 20, 2023, particularly in areas such as infrastructure, trade, investment, cultural exchange, and education, Huanggang Normal University in China and Sabaragamuwa University of Sri Lanka will co-host the “5th China-Sri Lanka Exchange and Cooperation Forum” from October 18-20, 2024. We hereby invite experts and scholars worldwide to submit papers.

## **I. Forum Theme**

The forum will focus on "China-Sri Lanka Cooperation and Development in the Context of New Quality Productivity," with topics including, but not limited to:

1. China-Sri Lanka Infrastructure Cooperation under the Belt and Road Initiative: Models and Challenges
2. New Quality Productivity: Impacts on China-Sri Lanka Economic Development and Opportunities for Collaboration
3. Regional Cooperation and Global Shifts: Implications for China-Sri Lanka Relations
4. Innovative Approaches to China-Sri Lanka Cultural and Educational Exchanges
5. The Role of NGOs in Enhancing China-Sri Lanka Bilateral Relations

## **II. Paper submission**

The paper should be submitted to [rccs@hgnu.edu.cn](mailto:rccs@hgnu.edu.cn) before September 15, 2024. It should include:

Title in English and/or Chinese

Abstract (English 350 words or Chinese 400 characters)

Keywords (3-5 words)

Author's information (name, affiliation, and contact information)

### **III. Acceptance**

All submitted manuscripts will be reviewed by experts in the field. After the review, the formal invitation will be sent before September 26, 2024.

### **IV. Conference language**

English and Chinese

### **V. Registration fee**

Official representatives will not be charged.

Research Center for China-Sri Lanka

Culture Exchange and Economic Development

Huanggang Normal University      Sabaragamuwa University of Sri Lanka

Tel (+86)713-8621617

E-mail: [rccs@hgnu.edu.cn](mailto:rccs@hgnu.edu.cn)

## 摘要模板（中文）：

### 论文标题

作者 A.<sup>1</sup>, 作者 B.C.<sup>1\*</sup> and 作者 D.E.F.<sup>2</sup>

<sup>1</sup>工作单位, 国家

<sup>2</sup>工作单位, 国家

通讯作者邮箱

摘要应包括研究的引言、目标、方法、结果等，以及一个不带小标题或参考文献的简短讨论和结论，全部内容以单段形式呈现。中文摘要字数最多为 400 字。本模板为“第五届中斯交流与合作论坛”摘要最终付印的电子版本，请使用此模板提交摘要，并请不要进行任何格式（字体、字号及行间距等）更改。

**关键词：**关键词 1, 关键词 2, 关键词 3, 关键词 4, 关键词 5 (最多 5 个关键词)

摘要模板 (英文):  
**Abstract Template:**

**Abstract Title**

Surname A.<sup>1</sup>, Surname B.C.<sup>1\*</sup> and Surname D.E.F.<sup>2</sup>

<sup>1</sup>Department, Faculty, University, Country

<sup>2</sup>Department, Institute, Country

\*corresponding\_author@email.com

This is an electronic version of the abstract that should be submitted as the final version for the 5<sup>th</sup> China Sri Lanka Communication and Cooperation Forum. Therefore, please utilize this template without any formatting. The **maximum number of words should be 350 for the abstract**. The MS Word document is only for making corrections if necessary. The abstract should contain an introduction to the study with the objectives, methodology, results, followed by a short discussion and a conclusion(s) presented in a single paragraph without subheadings or references. Use only the SI units. Keep a single space between two types of units (e.g. J mol<sup>-1</sup> K<sup>-1</sup>). Use a negative exponent (e.g. kg m<sup>-3</sup>) and do not indicate units as divisions (e.g. kg/m<sup>3</sup>). Chemical formulae should be written in standard form such as CaCO<sub>3</sub> not as CaCO3. Use a zero before decimal points such as 0.45, but not .45. Please use US English. Scientific names should be in *Italics* and the first letter of the first word should be capitalised (Eg *Oryza sativa*). Keywords should be given in *italics* leaving one-line space below this text.

**Keywords:** *Keyword 1, keyword 2, keyword 3, keyword 4, keyword 5 (maximum of five keywords)*